



FOCUS

Germany and the refugee challenge

The integration of refugees is now underway in Germany. Márta Márczis reports on a recent workshop in Berlin, organised by the Robert Bosch Foundation, which explored the integration process. An interesting innovation is the Sprint model, which has been replicated throughout the country. Other examples of practical actions taken at local level are presented in a series of BBC reports from Oberhausen.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Transparency International: EU must fight corruption to beat populism >>](#)

[Sustainable development: a glance at where the EU stands >>](#)

[Europeans live longer, but extra years not always spent in good health >>](#)

[How much money goes into Europe's universities? >>](#)

[Free movement of Europeans - Taking stock of a misunderstood right >>](#)

[Taxation in the EU: the tax-to-GDP ratio varies by 1 to 2 >>](#)

[Agricultural output down by 1.8% in 2015 >>](#)

[A quarter of household expenditure allocated to housing >>](#)

[R&D expenditure nearly stable at just over 2% of GDP >>](#)

[More than 1 in 10 people cannot afford to get together with friends or family >>](#)

[Green bonds: Extraordinary growth and great potential in financing Europe's climate and environment goals >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

FARNET Magazine n°14

The latest edition of the *FARNET Magazine* features reports from Scotland, Menorca and Southern Finland, together with articles on the main challenges facing Fisheries Local Action Groups (FLAGs), including: supporting innovation in the local supply chain, and demonstrating results and measuring longer-term impacts of local development in fisheries areas.

[Read more >>](#)

Other news

MEDIA IS 25 YEARS OLD

Since yesterday hundreds of **top filmmakers, industry representatives and policy makers** have been gathering in **Brussels** to explore the **challenges and opportunities** ahead for Europe's **audiovisual sector**, including the future of the **MEDIA programme**, which is **25 years old this year**.

[Read more >>](#)

DEMOSPHERE, A NETWORK OF ACTIVIST CALENDARS

The **Demosphere platform** is a **network of activist calendars**, currently covering **Belgium, France and Spain**. Each calendar publishes **political, cultural and festive events** (debates, demonstrations, actions, etc.) in its region. Demosphere calendars cover a large range of **social and environmental topics** and **political sensibilities** of the **alternative left**.

[Read more >>](#)

REACH AND REUSED WATER: 2 OPEN CONSULTATIONS

Two EU public **consultations** are currently **open to citizens and civil society organisations**. The objective of the **REACH consultation** is to obtain stakeholder views on the general approach to the **2017 REACH REFIT evaluation** and to collect stakeholder views on strengths and weaknesses of REACH as well as any potentially missing elements. The European Commission has also launched a consultation on **policy options to set minimum quality requirements for reused water** in the EU.

[Read more >>](#)

WIFI4EU – PROMOTION OF INTERNET CONNECTIVITY IN LOCAL COMMUNITIES

The European Commission is working on a **proposal** for the promotion of **very fast wireless internet access in local communities**. This service would be provided **free of charge to the public** at large. The areas covered would encompass public administrations, libraries and hospitals, as well as **outdoor spaces accessible to all**.

[Read more >>](#)

CAPTAIN EUROPE IS HANGING UP HIS CAPE

Captain Europe is hanging up his cape after **seven years** as the European Union's only **superhero**. But he is on the lookout for a **successor** to put on the mask..

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

02 DECEMBRE / DECEMBER 2016

[> English version](#)



FOCUS

L'Allemagne et les réfugiés

L'intégration du nombre considérable de réfugiés acceptés par l'Allemagne a commencé. Márta Márczis rend compte du récent atelier organisé sur ce thème par la Fondation Robert Bosch. Le modèle Sprint qui a essaimé dans le pays et les reportages de la BBC à Oberhausen montrent comment les défis sont relevés au niveau local.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Transparency International: l'UE doit lutter contre la corruption pour vaincre le populisme >>](#)

[Développement durable: aperçu de la situation dans l'UE >>](#)

[Les Européens vivent plus longtemps, mais pas toujours en bonne santé leurs années de vie supplémentaires >>](#)

[Combien pour les universités européennes? >>](#)

[La libre circulation des Européens - État des lieux d'un droit fantasmé >>](#)

[Fiscalité dans l'UE: le ratio recettes/PIB varie du simple au double >>](#)

[La production agricole a reculé de 1,8% en 2015 >>](#)

[Un quart des dépenses des ménages alloué au logement >>](#)

[Les dépenses de R&D quasi stables à un peu plus de 2% du PIB >>](#)

[Plus d'1 personne sur 10 dans l'UE n'a pas les moyens de sortir >>](#)

[Obligations vertes: forte croissance et grand potentiel pour le financement des objectifs européens en matière de climat et d'environnement >>](#)

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

FARNET Magazine n°14

La 14ème édition de FARNET
Magazine présente des reportage en
Ecosse, à Minorque et en Finlande



méridionale, ainsi que des articles sur les principaux défis auxquels sont confrontés les groupes d'action locale pêche (FLAG), notamment innover dans la chaîne d'approvisionnement locale et mesurer les résultats concrets du développement local dans les zones de pêche.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

MEDIA A 25 ANS

Depuis hier, des centaines de **cinéastes de premier plan**, de **représentants du secteur** et de **responsables politiques** sont rassemblés à **Bruxelles** pour envisager les **défis** et **perspectives** qui se profilent pour le **secteur audiovisuel** européen, notamment l'avenir du **programme MEDIA**, qui fête cette année ses **25 ans** d'existence.

[Lire plus >>](#)

DÉMOSPHÈRE, RÉSEAU D'AGENDAS MILITANTS

La **plateforme Démosphère** forme un **réseau d'agendas militants** couvrant jusqu'à présent la **Belgique**, la **France** et l'**Espagne**. Chaque agenda publie les **rendez-vous politiques, culturels et festifs** de sa **région** (manifestations, projections, débats, actions et autres). Au service de la **gauche alternative**, Démosphère couvre une large gamme de **thématiques sociales** et **environnementales**.

[Lire plus >>](#)

REACH ET EAU RÉUTILISÉE: 2 CONSULTATIONS OUVERTES

Deux **consultations publiques européennes** sont actuellement **ouvertes aux citoyens et organisations de la société civile**. L'objectif de la **consultation REACH** est d'obtenir le point de vue des parties prenantes sur l'approche générale de **l'évaluation 2017 de REACH REFIT** et de recueillir les avis sur les forces, faiblesses et éventuelles lacunes de REACH. La Commission européenne a également lancé une consultation sur les possibilités d'introduire des **exigences minimales de qualité concernant l'eau réutilisée** dans l'UE.

[Lire plus >>](#)

WIFI4EU: FACILITER L'ACCÈS INTERNET AUX TERRITOIRES

La Commission européenne travaille sur une **proposition** visant à promouvoir un **accès Internet sans fil très rapide dans les communautés locales**. Ce service serait **offert gratuitement au grand public**. Les espaces couverts engloberaient les administrations, les bibliothèques et les hôpitaux, mais aussi des **lieux extérieurs accessibles à tous**.

[Lire plus >>](#)

CAPTAIN EUROPE REND SA CAPE

Seul et unique **superhéros** de l'Union européenne, **Captain Europe** raccroche après **sept ans** de loyaux services. Il cherche un **successeur** pour reprendre le **flambeau**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à **Jean-Luc Janot**.

